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Zápis ze zasedání Zastupitelstva Jihočeského kraje  KHEJ, org. odd. 

ZASTUPITELSTVO JIHO ČESKÉHO KRAJE 
ZÁPIS 

Číslo zasedání: JEDN-Z-25/2011 
Místo konání: Kruhový sál  Krajského úřadu Jihočeského kraje, U Zimního stadionu 2, 2. n.p. 

č. 2008, České Budějovice 
Datum konání: 9. 8. 2011 
Přítomni: dle prezenční listiny 
Omluveni: J. Zahradník, M. Kuba, T. Franců, K. Matoušek, T. Vytiska, L. Velich, V. 

Bohdalová, M. Hrdinová 
Hosté: dle jednotlivých bodů 
Předsedající: J. Zimola 
Ověřovatelé: F. Štangl, R. Vejskrab 
 

 

1. bod programu 
Zahájení 
 
25. zasedání zastupitelstva zahájil hejtman kraje J. Zimola, přivítal přítomné a uvedl, že z celkového 
počtu 55 zastupitelů je v době zahájení přítomno 44 zastupitelů, zastupitelstvo je schopno platně jednat a 
usnášet se. Do zahájení zasedání se omluvili členové zastupitelstva: T. Vytiska, L. Velich, V. Bohdalová, 
M. Hrdinová, J. Zahradník, M. Kuba, T. Franců, K. Matoušek.  Neomluveni: Z. Blažek 
 

J. Zimola  
- uvedl body programu předložené na stůl: 
 
- výměna bodu 2 „Poskytnutí dotace z rozpočtu Jihočeského kraje Regionální radě regionu soudržnosti 
Jihozápad – navýšení prostředků ke spolufinancování projektů ROP NUTS II JZ“ (MUDr. Kuba, Ing. 
Slíva)  

- bod 6 - Záštity členů Rady JK (Mgr. Zimola) 
 
Hlasování č. 1 o návrhu programu: 
43/0/1 
(pro/proti/zdržel se) 
Program byl schválen. 
 
Program: 
1. Zahájení 
2. Poskytnutí dotace z rozpočtu Jihočeského kraje Regionální radě regionu soudržnosti Jihozápad – 

navýšení prostředků ke spolufinancování projektů ROP NUTS II JZ (MUDr. Martin Kuba, mat. č. 
293/ZK/11) Rozeslán dodatečným rozvozem 

3. Poskytnutí příspěvku na kofinancování vymezených staveb k zahájení v roce 2011 v rámci dotačního 
programu MZe „Výstavba a obnova infrastruktury vodovodů a kanalizací“ 1.část (Ing. Karel Vlasák, 
mat. č. 297/ZK/11)  

4. Doplnění seznamu staveb a poskytnutí příspěvku na kofinancování vymezených staveb k zahájení v 
roce 2011 v rámci dotačního programu MZe „Výstavba a obnova infrastruktury vodovodů a 
kanalizací II“ (Ing. Karel Vlasák, mat. č. 298/ZK/11)  

5. Rozpočtové změny 20/11 (Ing. Jaromír Slíva, mat. č. 296/ZK/11)  
6. Záštity členů rady Jihočeského kraje (Mgr. Jiří Zimola, mat. č. 300/ZK/11) Dodatečně 
7. Různé, diskuze 
8. Závěr 
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Za ověřovatele zápisu 25. zasedání zastupitelstva kraje byli navrženi: 
F. Štangl, R. Vejskrab 
 
Hlasování č. 2 o volbě ověřovatelů zápisu: 
43/0/2 
Návrh byl přijat. 
  
Návrh na členy návrhové komise:  
J. Babor, J. Netík, K. Vlasák, V. Kučera 
 
Hlasování č. 3 o návrhu na složení návrhové komise: 
43/0/2 
Návrh byl přijat. 
  
Předsedou návrhové komise byl zvolen K. Vlasák. 
  
Hejtman určil pracovníka krajského úřadu, který pořídí zápis – Radmila Mrázková z odboru Kanceláře 
hejtmana, spolupráce Dagmar Tousková. Zápis z 24. zasedání zastupitelstva kraje 28. 6. 2011 byl 
ověřovateli ověřen a podepsán a nebyly proti němu podány žádné připomínky. 
 
 
2. bod programu 
Poskytnutí dotace z rozpočtu Jihočeského kraje Regionální radě regionu soudržnosti Jihozápad – 
navýšení prostředků ke spolufinancování projektů ROP NUTS II JZ 
 
Předkladatel: M. Kuba, J. Slíva 
J. Zimola 
- uvedl, že předložený materiál byl důvodem svolání „mimořádného“ zasedání zastupitelstva kraje; jde o 
to, aby zastupitelstvo vyslovením případného souhlasu uvolnilo certifikaci schválených projektů, 
umožnili žadatelům financování jejich projektů a čerpání prostředků v rámci evropských výzev; návrh 
usnesení je zodpovědně připravený a následně doplněný o připomínky P. Braného; 
 
J. Slíva 
- změna materiálu předloženého na stůl spočívá v úpravě usnesení doplněného o návrh P. Braného 
(důvodová zpráva zůstává beze změn); 
- seznámil s postupem ve věci systémové korekce ve vztahu k ROP NUTS II Jihozápad;  v rámci ROP 
NUTS II Jihozápad na základě podnětu začala Policie ČR provádět šetření ve vztahu k 5. a 6. výzvě - 
proces bodování a schvalování projektů byl zopakován, Ministerstvo financí ČR (MF) jako platební a 
certifikační orgán prohlásil 5. a 6 výzvu za transparentně vyhlášenou; následně došlo k rozšíření předmětu 
šetření i na 2. a 3. výzvu a MF zastavilo certifikaci všech projektů ROP NUTS II Jihozápad, následně 
nařídilo systémovou korekci (forma sankce); výše pokuty byla ze strany MF nastavena na 5% 
z celkových prostředků proplacených v rámci 2. a 3. výzvy konečným příjemcům; korekce byla 
provedena v rámci protokolu o kontrolním šetření; MF jsme byli nuceni k tomu, abychom si v rámci ROP 
NUTS Jihozápad sankci stanovili sami; proběhla řada jednání, byly provedeny dva právní posudky 
určující způsob udělení sankce; dospěli jsme k závěru, že pokud nám systémová korekce nebude 
stanovena MF, bude nutné, aby Výbor RRRSJ korekci stanovil sám; na Výboru RRRSJ dne 25. 7. 2011 
bylo přijato usnesení uvedené v důvodové zprávě materiálu č. 293/ZK/11;  
- podle podmínek MF bude částka 150 mil. Kč převedena z rozpočtu Jihočeského kraje na účet RRRSJ, 
který prostředky poukáže na účet MF; jako výsledek jednání je předloženo ke schválení usnesení, které 
bylo doplněno o návrh P. Braného; 
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- ze strany MF bylo přislíbeno, že celková alokace operačního programu ROP nebude o částku 150 mil. 
Kč krácena; prostředky v této výši by měly být použity na nové projekty v rámci nově vyhlášených výzev 
(postup podléhá předchozímu schválení Evropské komise); 
 
Diskuze: 
 
P. Braný 
- domnívá se, že rozhodujeme o předfinancování projektů EU; 
- k návrhu usnesení – doporučuje vložit dvojtečku na konec preambulové části usnesení;  
- důraz by měl být kladen na přípravu smluv;  
 
L. Průša 
- vysvětlil důvody, proč navrhujeme zvolit opatrnější předloženou formulaci usnesení (poskytnutí 
návratné dotace); 
- věc byla zkoumána ze tří hledisek - 1. hledisko: oprávněnost kraje k poskytnutí dotace – tento úkon je 
povolený; 2. hledisko: věcná správnost udělení korekce příslušným orgánem – korekce byla příslušným 
orgánem udělena oprávněně; na zodpovězení otázky věcné správnosti udělení korekce nebyly k dispozici 
důkazní prostředky; 3. stanovisko: problém byl shledán v otázce k provedení korekce příslušným 
orgánem a zákonem předvídanou formou – pro veřejnou správu platí čl. 2, odst. 3 Ústavy (citace);  
nařízení č. 1083 z r. 2006 přímo kompetenci řídícímu orgánu k provedení korekce nenařizuje; v národním 
zákonodárství nebyla nalezena přímá kompetence, která by řídícímu orgánu umožňovala korekci provést; 
v nařízení EU č. 1083 naopak jsou finanční opravy součástí jiného článku nařízení, než ve kterém jsou 
upraveny řídící certifikační orgány – je upraveno v čl. 98 nařízení, kde je kompetence k provedení 
finančních oprav v kompetenci členského státu; domníváme se, že tato kompetence je v národním 
zákonodárství využívána; zákon č. 218/2000 umožňuje příslušným orgánům buď dotaci neposkytnout 
nebo ji poskytnout z části či umožňuje dotaci odejmout; pokud byly prostředky zneužity, umožňuje 
uvedený zákon v § 44 uložit odvod a penále; stát (MF nebo MMR) měl tyto možnosti a mohl jich využít; 
pokud bude korekce shledána tak, že byla provedena v nesouladu se zákonem a národním evropským 
právem, prostředky by se kraji měly vrátit; právní rozbor bude, po případném schválení usnesení, 
poskytnut Výboru RRRSJ; 
- k usnesení – připomínky Klubu KSČM byly akceptovány;  
 
Z. Mráz 
- dotaz, zda je zde do budoucna záruka lepšího fungování v systému hodnocení a následného proplácení;  
 
J. Zimola 
- nedokážeme předvídat, jaké bude další jednání MF; snažíme se nyní situaci „odblokovat“; pokud 
bychom nezaplatili 150 mil. Kč, připravili bychom celý region o několik miliard korun v rámci 
stávajících či budoucích výzev v tomto plánovacím období EU; 
 
S. Žirovnická 
- dotaz na případný střet zájmů zastupitelů a současně členů Výboru RRRSJ; 
 
J. Zimola 
- odpověď S. Žirovnické – nejedná se o střet zájmů, do Výboru RRRSJ jsme voleni zastupitelstvem kraje; 
je povinnost v této záležitosti zastupovat JK; 
 
I. Stráská 
- problém má dvě roviny, věcnou a politickou;  naše rozhodnutí sebou nese zodpovědnost za politické 
rozhodnutí; konstatuje, že za situaci, která nastala, nese někdo politickou odpovědnost;   
 
K. Vlasák 
- usnesení v části preambule bude doplněno o dvojtečku; 
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Hlasování č. 4 o přijetí usnesení: 46/0/0 
Číslo usnesení: 281/2011/ZK-25 
 
 
3. bod programu 
Poskytnutí příspěvku na kofinancování vymezených staveb k zahájení v roce 2011 v rámci 
dotačního programu MZe „Výstavba a obnova infrastruktury  vodovodů a kanalizací“ 1. část 
 
Předkladatel: K. Vlasák 

� Bez rozpravy 
 
Hlasování č. 5 o přijetí usnesení: 41/0/3 
Číslo usnesení: 282/2011/ZK-25 
 
4. bod programu 
Doplnění seznamu staveb a poskytnutí příspěvku na kofinancování vymezených staveb k zahájení v 
roce 2011 v rámci dotačního programu MZe „Výstavba a obnova infrastruktury  vodovodů a 
kanalizací II“ 
 
Předkladatel: K. Vlasák 
J. Netík 
- objem prostředků není předmětem změny rozpočtu JK; 
 

� Bez rozpravy 
 
Hlasování č. 6 o přijetí usnesení: 40/0/5 
Číslo usnesení: 283/2011/ZK-25 
 
5. bod programu 
Rozpočtové změny 20/11 
 
Předkladatel: J. Slíva 

� Bez rozpravy 
 
Hlasování č. 7 o přijetí usnesení: 37/0/7 
Číslo usnesení: 284/2011/ZK-25 
 
6. bod programu 
Záštity členů rady Jihočeského kraje 
 
Předkladatel: J. Zimola 

� Bez rozpravy 
 
Hlasování č. 8 o přijetí usnesení: 36/0/8 
Číslo usnesení: 285/2011/ZK-25 
 
7. bod programu 
Diskuze, různé 
 
Z. Mráz 
- k mediálně diskutovanému problému Šumavy - měli bychom podpořit vedení NP Šumava; 
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J. Zimola 
- vyjádřil podporu Dr. Stráskému;  
 
K. Vlasák 
- navrhuje zformulovat usnesení k opětovnému vyjádření podpory vedení Správy NP Šumava v jeho 
krocích; 
 
P. Braný 
- považuje za nadbytečné přijímat usnesení k podpoře Dr. Stráského; 
- nejlepší formou by měla být změna zákona; 
 
J. Netík 
- podporuje přijetí usnesení; 
 
F. Štangl 
- za klub ODS – přimlouvá se za podpůrné usnesení;  postup ekologických aktivistů ohrožuje funkčnost 
zásahu;  
 
K. Vlasák 
- navrhuje usnesení: ZJK setrvává na své podpoře postupu Správy NP Šumava pod vedením PhDr. Jana 
Stráského v krocích vedoucích k zachování zelené Šumavy a plně je v těchto krocích podporuje; 
 
P. Braný 
- doporučuje usnesením vyzvat hejtmana k jednání na úrovni vlády; 
 
J. Zimola 
- dnes bychom měli zaujmout stanovisko; můžeme diskutovat o tom, že bod Šumava může být předložen 
na některém z dalších zasedání zastupitelstva; 
 
J. Babor 
- podporuje F. Štangla;  usnesení by mělo být doplněno o podporu vedení kraje při postupu k zabránění 
kalamity; 
 
J. Slíva 
- podpora by měla být směrována nejen k vedení NP Šumava, ale i k vedení kraje a zastupitelům, kteří 
v tomto směru konají kroky; navrhuje v tomto smyslu doplnit usnesení; 
 
F. Dědič 
- navrhuje ponechat stručné usnesení s doplněním ukládací části, ve které je uloženo hejtmanovi seznámit 
s tímto stanoviskem členy vlády ČR; 
 
K. Vlasák – navrhované usnesení k podpoře postupu NP Šumava 
ZJK I. setrvává na své plné podpoře postupu Správy NP Šumava pod vedením PhDr. Jana Stráského 
v krocích vedoucích k zachování zelené Šumavy; II. ukládá Mgr. Jiřímu Zimolovi, hejtmanovi kraje, 
seznámit s tímto stanoviskem členy vlády ČR;  
 
Hlasování č. o přijetí usnesení: 42/0/1 
Číslo usnesení: 286/2011/ZK-25 
 
  
8. bod programu 
Závěr 

 
Zastupitelstvo Jihočeského kraje bylo ukončeno v 11,32 hod. 
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Přílohy zápisu: 

1. Příloha č. 1 zápisu - výpis usnesení z 25. zasedání zastupitelstva kraje 
2. Pozvánka 
3. Prezenční listina 
4. Protokoly o hlasování  
5. Materiály k jednání 

 
 

 
Zapsala: Radmila Mrázková 
Datum: 10. 8. 2011 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
Ing. František Štangl       …………………….. 
 
 
 
Rudolf Vejskrab       …………………….. 
 
 
 
Mgr. Jiří Zimola 
hejtman Jihočeského kraje      …………………….. 
 
 

 


